



Collaborating to build an affordable ARO solution for small municipalities

Canadian municipalities are making significant investments in professional services to support the one-time assessment and implementation of the new accounting standard for AROs. The new standard is highly complex and presents unique challenges for small municipalities that have limited financial and human resources to successfully address this requirement.

We have developed the ARO Accelerator Program to help municipalities access experienced ARO and Asset Management expertise at a reduced cost:

THE PROBLEM

Through discussions with our clients, we have heard that many municipal finance officers have common struggles:

1. Finalizing the planning of their ARO implementation;
2. Getting buy-in from peers in Asset Management and Engineering;
3. Obtaining complete and accurate asset information;
4. Gaining confidence in the completeness of their scoping;
5. Getting help from advisors, who often do not have ARO experience; and/or,
6. Finding budget to obtain end-to-end implementation support (\$50k-\$150k+).

OUR OBJECTIVE

The ARO Accelerator will give municipalities with up to 50,000 citizens an affordable alternative to dedicated implementation support. The goal is to pool the cost of professional services across cohorts of municipalities that will benefit from a combination of group-facilitated and individualized support. This innovative program will give smaller municipalities access to technical accounting expertise at a reduced cost.

REGISTRATION PROCESS

- To register your municipality for the ARO Accelerator program, fill out the online application at [this link](#) by September 30, 2023.
- Deloitte will connect with the contact provided by each municipality and begin scheduling sessions from September to November 2023.
- For any initial questions, please contact Sarah Ban, Matt Hartney, or Stephane Bussière at the following email address: aroacceleratorprog@deloitte.ca



SUPPORTED BY EXPERT CPAS FROM COAST TO COAST

SERVICES PROVIDED

GROUP SESSIONS

FACILITATED GROUP SUPPORT

PARTICIPATION IN 8 FACILITATED WORKSHOPS INCLUDING PRE AND POST-SESSION ACTIVITIES:

1. Kickoff and stakeholder alignment
2. Project plan development
3. Identification of assets
4. Engaging with engineering
5. Valuation models
6. Presentation and disclosure
7. Audit readiness
8. Future concerns

ACCESS TO PRE-POPULATED TEMPLATES:

1. Kickoff materials for finance and non-finance stakeholders
2. Checklists to support the search for qualifying assets
3. Draft accounting memo
4. Draft valuation models
5. Draft financial statement note disclosures
6. Disclosure completeness checklist

INDIVIDUALIZED SUPPORT

CHANGE MANAGEMENT SUPPORT

INDIVIDUALIZED SUPPORT FOR KICKOFF

1. discussions with management:
2. Support a kickoff meeting with leadership to introduce the standard and increase buy-in
3. Participate in a kickoff meeting with the asset management team to discuss information needs

ON CALL TECHNICAL SUPPORT

INDIVIDUALIZED SUPPORT FROM DELOITTE INCLUDING:

- On-call support hours to discuss specific issues
- Quality review of final ARO position paper and final valuation model

GROUP AWARENESS TRAINING

WEBCAST SEMINAR OPEN TO ALL STAFF:

- Participation for any employee in a 2- hour CPD webcast on the standard and asset management implications

PROGRAM DETAILS

TWO PACKAGES ARE AVAILABLE:

PACKAGE A

For municipalities of 5,000 or fewer citizens

- Access to templates
- 1 seat in 8 facilitated workshops
- 4 hours on-call technical support
- Quality review of final deliverable
- Group session size of up to 20 municipalities

PACKAGE B

For municipalities of 50,000 or fewer citizens

- Access to templates
- Kickoff meeting with stakeholders
- 2 seats in 8 facilitated workshops
- 8 hours on-call technical support
- Quality review of final deliverable
- Group session size of up to 10 municipalities

[Click here](#) for registration and pricing information

This program is subject to a minimum enrollment



Collaborer au développement d'une solution OMHS abordable pour les petites municipalités

Les municipalités canadiennes investissent d'importantes sommes en services professionnels pour la mise en œuvre de la nouvelle norme comptable pour les OMHS. La nouvelle norme est très complexe et présente des défis uniques pour les petites municipalités qui disposent de ressources humaines et financières limitées pour satisfaire à cette exigence.

Nous avons élaboré le Programme d'accélération des OMHS afin d'offrir aux municipalités l'accès à des services d'experts comptables et de gestion d'actifs à un coût réduit :

LE PROBLÈME

Dans le cadre de nos discussions avec nos clients, nous avons noté que de nombreux agents des finances municipales ont fait face à des enjeux communs:

1. L'élaboration du plan de mise en œuvre de la norme Pour les OMHS
2. Le support des équipes de gestion des immobilisations et de l'ingénierie
3. L'obtention des données complètes et exactes sur les immobilisations corporelles
4. L'exhaustivité de l'étendue des OMHS présentes dans les immobilisations corporelles
5. Le support de conseillers qui n'ont souvent pas d'expérience OMHS; et/ou
6. Un budget suffisant pour le support de mise en œuvre (50 000\$ à 150 000 \$+)

NOTRE OBJECTIF

Nous fournirons aux municipalités de 50,000 citoyens ou moins, une alternative abordable de soutien dédié à la mise en œuvre. L'objectif est de partager le coût des services professionnels entre les membres de cohortes de municipalités qui bénéficieront d'une combinaison de service individuel et service facilité par groupe. Ce programme novateur permettra aux petites municipalités d'avoir accès à des experts de comptabilité complexe à faible coût.

PROCESSUS D'ENREGISTREMENT

- Pour inscrire votre municipalité au Programme d'accélération d'OMHS, remplissez la demande en ligne à [ce lien](#) avant le 30 septembre 2023.
- Deloitte communiquera avec le contact fourni de chaque municipalité et commencera à planifier les séances de septembre à novembre 2023.
- Pour toute question, veuillez communiquer avec Renee Pichard, Stephanie Martin-Schieman, ou Stephane Bussière à l'adresse courriel suivante: aroacceleratorprog@deloitte.ca



SUPPORTED BY EXPERT CPAS FROM COAST TO COAST

SOUTIEN PROPOSÉ		DÉTAILS DU PROGRAMME
SESSIONS DE GROUPE	SOUTIEN INDIVIDUEL	DEUX OPTIONS DISPONIBLES :
SOUTIEN DE GROUPE	PRISE EN CHARGE DE LA GESTION DU CHANGEMENT	OPTION A
<p>PARTICIPATION À 8 ATELIERS FACILITÉS, Y COMPRIS LES ACTIVITÉS PRÉ ET POST-SESSION:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Réunion de lancement et alignement des parties prenantes 2. Élaboration d'un plan d'action 3. Identification des immobilisations corporelles contenant des OMHS 4. Engager l'équipe de l'ingénierie 5. Modèles d'évaluation 6. Présentation et informations à fournir 7. Préparation à la l'audit 8. Préoccupations futures 	<p>SOUTIEN INDIVIDUALISÉ POUR LES DISCUSSIONS DE LANCEMENT AVEC LA DIRECTION:</p> <ol style="list-style-type: none"> 1. Faciliter une réunion de lancement avec la direction afin de présenter la norme et augmenter l'adhésion 2. Participer à une réunion de lancement avec la direction des immobilisations pour discuter des besoins en information 	<p>Pour les municipalités de 5,000 citoyens ou moins</p> <ul style="list-style-type: none"> • Accès aux modèles • 1 place dans 8 ateliers animés • Assistance technique sur appel (4 heures) • Révision de la qualité du produit final • Session de groupe jusqu'à 20 municipalités
	ASSISTANCE TECHNIQUE SUR APPEL	OPTION B
	SOUTIEN INDIVIDUALISÉ DE L'ÉQUIPE DE DELOITTE, NOTAMMENT :	Pour les municipalités de 50,000 citoyens ou moins
	<ol style="list-style-type: none"> 1. Heures d'assistance sur appel pour discuter de problèmes spécifiques 2. Examen de la qualité de la note de service finale et du modèle d'évaluation final de l'OMHS 	<ul style="list-style-type: none"> • Accès aux modèles • Réunion de lancement avec les parties prenantes • 2 places dans 8 ateliers animés • Assistance technique sur appel (8 heures) • Révision de la qualité du produit final • Session de groupe jusqu'à 10 municipalités
	FORMATION DE SENSIBILISATION DE GROUPE	
	ÉMISSION WEB OFFERTE À TOUT LE PERSONNEL :	
	Participation de tout employé à une Émission web de 2 heures sur la norme, les implications en matière de gestion des actifs	
		<p>Cliquez ici pour s'inscrire et information sur la tarification</p> <p><i>Ce programme est soumis à un nombre minimum d'inscriptions</i></p>